

先贤安息日学课
PIONEER SABBATH-SCHOOL LESSONS

旧约历史
OLD TESTAMENT HISTORY

第 23 课

1888 年 6 月 9 日

摩西和他的工作

1. 谁认领摩西为她的儿子？ 出 2：10。
2. 这给他带来了什么好处？
徒 7：21，22。
3. 在他长大后的某一天发生了什么事？
出 2：11，12。
4. 这件事发生时他多大了？
徒 7：23，24。
5. 他为什么这样做？ 第 25 节。
6. 这节经文表明了什么？
答：摩西以某种方式了解到上帝会藉着他来拯救以色列人；他想他们也会明白的。
7. 他们有否明白呢？
8. 是什么表明他们不明白？
徒 7：25-28。
9. 藉着试图拯救以色列，摩西采取了什么立场？ 来 11：24。
答：他视自己为与以色列同列的。
10. 他做了什么选择？ 来 11：25。
11. 他看什么比埃及的财富更宝贵？
第 26 节。
12. 当摩西发现连他自己的子民也不承认他为拯救者时，他做了什么？
出 2：15； 徒 7：29。
13. 他在那里待了多久？ 徒 7：30。
14. 这些年他做了什么？
出 3：1，第一部分。

LESSON 23

June 9, 1888

MOSES AND HIS WORK

1. Who claimed Moses as her son?
Ex. 2 : 10.
2. What advantages did this give him?
Acts 7 : 21, 22.
3. What happened one day when he was grown? Ex. 2 : 11, 12.
4. How old was he when this happened?
Acts 7 : 23, 24.
5. Why did he do this? Verse 25.
6. What is indicated by this verse ?
Ans.-That Moses had in some way learned that God would make use of him to deliver the children of Israel; and he supposed that they would understand it also.
7. Did they understand it?
8. What shows that they did not ?
Acts 7 : 25-28.
9. By this attempted deliverance of Israel, what stand did Moses take ? Heb. 11 : 24.
Ans.-He identified himself with Israel.
10. What choice did he make?
Heb. 11: 25.
11. What did he value more highly than the wealth of Egypt ?
Verse 26.
12. When Moses found that even his own people would not acknowledge him as a deliverer, what did he do?
Ex. 2 : 15; Acts 7 : 29.
13. How long did he remain there ? Acts 7 : 30.
14. What did he do all these years ?
Ex. 3 : 1, first part.

15. 四十年期满时，发生了什么事？
徒 7：30。

16. 然后耶和华打算对摩西做什么？
第 34 节。

17. 以色列人这次相信摩西的使命吗？
出 4：29-31。

18. 他们之前不接受他的原因必定是什么？
答：因为虽然他被立定去做这项工作，但他没有按照耶和华的方式去做，也没有按照耶和华的时间去做。他行的都是出于自己。

15. At the expiration of 40 years, what took place? Acts 7 : 30.

16. What did the Lord then propose to do with Moses? Verse 34.

17. Did the Israelites believe in the mission of Moses this time ? Ex. 4 : 29-31.

18. What must have been the reason that they did not accept him before ?

Ans.-Because although he had been appointed to do the work, he did not go in the Lord's way nor the Lord's time; he had only his own credentials.



独一真神中文事工 One True God Chinese Ministry

独一真神中文事工 www.onetruegodchimin.com 电邮/Email: onetruenegodchineseministry@gmail.com